
Reewild  Euregionale  2024  op
vrijdagavond  3  mei  2024  te
Vijlen.
De  Reewild  Euregionale  2024  vindt  in  café-restaurant
“Bergzicht” (Vijlenberg 55) te Vijlen. Vanaf 19.00 uur is de
zaal open om de geweien te bekijken en om 20.00 uur openen
jachthoornblazers de avond. 

Dit  jaar  zal  reewildkenner  Stijn  Lumeij  (actief  voor
vereniging Het Ree) een presentatie gegeven over de gewei-
ontwikkeling  en  de  hormoonhuishouding  bij  reeën.  Daarnaast
wordt een groot aantal geweitjes uit de grensregio ten toon
gesteld om abnormaliteiten en de impact van de verschillende
biotopen te tonen. Na afloop van het formele programma is er
ruimte om ervaringen uit te wisselen.
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E-Mail: voorzitter@reewild-euregionale.nl

Gravende  diersoorten  zoals
konijnen,  dassen  en  bevers
kosten  Limburg  alleen  al
miljoenen

Weg- en spoorbeheerders moeten de komende jaren
alleen al in de provincie Limburg vele miljoenen
uittrekken om gevaarlijke situaties als gevolg van
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het gegraaf van konijnen, dassen en bevers te
voorkomen.
Instanties als provincie, Rijkswaterstaat en ProRail moeten
alles  in  het  werk  stellen  om  verzakkingen  die  worden
veroorzaakt door de nijvere gravers te voorkomen. Doen zij dit
niet, dan kunnen er gevaarlijke situaties ontstaan, aldus De
Limburger, die zich baseert op antwoorden van de provincie op
vragen van VVD-Statenlid Hermans Nijskens, die zich ernstig
zorgen maakt over de situatie.

Het probleem wordt goeddeels veroorzaakt door het feit het
aantal gravers is toegenomen, doordat populaties zich hebben
hersteld. Zo meldt de provincie Limburg dat het aantal dassen
landelijk weer zo’n 5000 bedraagt, terwijl er in de jaren
tachtig nog maar 1200 van over waren. Ook het aantal bevers is
flink toegenomen. Die vestigden zich eerst in natuurgebieden,
maar  inmiddels  zoeken  ze  steeds  meer  hun  heil  op  rustige
plekken in de buurt van wegen en het spoor.

Bijvoorbeeld;  De  reparatie  van  de  afrit  langs  de  A73  bij
Venray  duurde  weken  door  gravende  bevers  wat  vele  tonnen
kostte en de treinverbindingen tussen Sittard en Heerlen was
weken gestremd, dassen hadden daar hier hun gangen gegraven.
Het gevolg daarvan is dat er verzakkingen kunnen ontstaan,
waardoor onder andere het treinverkeer belemmerd wordt en er
vertragingen kunnen ontstaan of zelfs het treinverkeer op hele
trajecten  moet  worden  stilgelegd,  met  alle  gevolgen  voor
reizigers van dien.

Provincie Limburg maakt zich
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zorgen  over  toenemende
gewasschade door wild
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De  provincie  Limburg  kampt  met  een  aanzienlijk  financieel
tekort als het gaat om compensatie van boeren en tuinders die
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getroffen zijn door gewasschade door zoogdieren en vogels. Het
speciale  fonds  dat  vergoedingen  uitkeert  voor  faunaschade,
vertoont op dit moment een tekort van 700.00 euro, zo meldt De
Limburger.

Het  tekort  is  ontstaan  doordat  steeds  meer  agrariërs  een
beroep  doen  op  het  fonds.  Daarnaast  is  de  hoogte  van  de
tegemoetkomingen gestegen, zo leidt de krant af uit cijfers
van  BIJ12,  de  organisatie  die  de  samenwerkende  provincies
ondersteunt bij de uitvoering van wettelijke taken over het
landelijk gebied en de (semi) openbare buitenruimte en ook
alle aanvragen afhandelt.

Steeds meer boeren en tuinders kloppen aan bij de provincie
omdat ze te maken hebben met schade door onder andere wilde
zwijnen, dassen, roeken en zwarte kraaien. In totaal werd
vorig jaar ruim € 900.000,- aan schadevergoeding uitgekeerd.
Jarenlang lag dat bedrag op ongeveer de helft. De Limburgse
gedeputeerde Léon Faassen roept agrarische ondernemers op om
zelf ook maatregelen te nemen tegen eventuele faunaschade.

Theo  Coumans,  bestuurslid  van  de  Limburgse  Land-  en
Tuinbouwbond, laat De Limburger weten zich zorgen te maken
over de toekomst. Volgens hem is de werkelijke schade vele
malen  hoger  dan  het  totaal  aan  vergoedingen  dat  wordt
uitgekeerd. Aanvragen voor een (gedeeltelijke) vergoeding zijn
volgens hem veel te tijdrovend en bureaucratisch en daarom
worden ook heel veel kleinere schades niet aangemeld en geeft
het schadebeeld ook een vertekend beeld van de werkelijke
faunaschade.



Bij Bodemprocedure over jacht
haas  Limburg,  Utrecht  en
Groningen  worden  de  kaarten
opnieuw geschud
Beste WBE-besturen en afdelingsbesturen in Utrecht, Limburg en
Groningen,

Vorige  week  werd  duidelijk  dat  de  jacht  op  het  haas  dit
seizoen  in  de  provincies  Groningen,  Utrecht  en  Limburg
definitief  geen  doorgang  kan  vinden.  Dit  terwijl  er  vele
relevante  en  inhoudelijke  argumenten  aan  te  dragen  zijn,
waarom de politieke beslissing van minister voor Natuur en
Stikstof, Christianne van der Wal, op onjuiste gronden is
gemaakt.

Middels  het  onderstaande  document  proberen  wij  (de  NOJG,
Jagersvereniging en de FPG)  in een leesbare tekst te duiden
hoe dat nu precies zit. Hopelijk kunnen jullie met deze tekst
wat meer duiding brengen richting jullie collega-jagers.
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Limburg  besluit  tot  andere
aanpak  wasberen  en  nu  wel
afschot toe te staan

De wasbeer is een invasieve exoot en wordt sinds
2019 in Limburg uit de natuur verwijderd door deze
dieren te vangen en op te vangen. Nadat met succes
in totaal 95 wasberen zijn opgevangen, heeft het
college van Gedeputeerde Staten moeten besluiten
tot een andere aanpak omdat de opvang vol is.
Vanaf 12 oktober is het doden van deze invasieve
exoot daardoor de voornaamste bestrijdingsmethode
geworden. Het college zet tegelijkertijd in op de
ontwikkeling  van  duurzame  niet-dodelijke
beheermethoden.
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De  wasbeer  is  een  uitheemse  invasieve  diersoort  die  een
bedreiging  vormt  voor  inheemse  dieren  waaronder  schaarse
broedvogels zoals de oehoe en rode wouw, amfibieën, kleine
zoogdieren en overwinterende vleermuizen. Daarnaast zijn veel
wasberen besmet met de wasberenspoelworm. Dit kan risico’s
opleveren voor de volksgezondheid.

Provincies  zijn  vanwege  Europese  regels  verplicht  deze  en
andere invasieve exoten te verwijderen. In Zuid-Limburg was
sinds  eind  2017  een  populatie  van  50  tot  100  wasberen
gevestigd, vooral rondom Sittard en Maastricht. Vermoedelijk
ontstaan door ontsnappingen uit wildparken dan wel ontsnapte
of losgelaten huisdieren. Tussen oktober 2019 en april 2022
zijn  95  wasberen  gevangen  onder  coördinatie  van  de
Zoogdiervereniging  en  opgevangen  bij  Stichting  AAP.  De
inschatting is dat er nog steeds enkele tientallen wasberen in
Limburg rondlopen.

Het  project  zou  nog  tot  en  met  het  voorjaar  van  2023
doorlopen. Doordat het afgelopen jaar veel meer wasberen zijn
gevangen  dan  eerdere  jaren,  is  alle  beschikbare
opvangcapaciteit echter nu al bezet. Stichting AAP en andere
opvangcentra  hebben  aangegeven  momenteel  geen  mogelijkheden
meer te hebben voor grootschalige opvang van wasberen.

Daarnaast is er mogelijk sprake van instroom vanuit de Waalse
wasbeerpopulatie, waardoor er in Limburg naar verwachting geen
sprake meer is van één lokale geïsoleerde populatie wasberen.
Dit wordt momenteel onderzocht via DNA-analyses. Bij continue
instroom  van  wasberen  uit  het  buitenland  is  grootschalige
opvang geen reële optie meer.

Volgens de Limburgse omgevingsvisie is het doden van dieren
het laatste in te zetten middel binnen het faunabeheer. Het
vangen en opvangen van wasberen was de enige beschikbare niet-
dodelijke maatregel voor Nederland binnen het kader van de
Europese  verplichting  tot  exotenbestrijding.  Het  college
betreurt dat dit geen reële mogelijkheid meer is. Het college



heeft  echter  een  wettelijke  verantwoordelijkheid  om  de
bestrijding van de wasbeer voort te zetten en zal daarom vanaf
12  oktober  het  doden  van  wasberen  als  voornaamste
bestrijdingsmethode mogelijk maken via een nieuwe ontheffing
in het faunabeheer.

Tegelijkertijd wordt ingezet op de ontwikkeling van duurzame
niet-dodelijke  beheermiddelen  die  mogelijk  in  een  later
stadium  kunnen  worden  ingezet.  Te  denken  valt  hierbij
bijvoorbeeld aan anticonceptie. Provincie Limburg zal ook bij
de autoriteiten van de omringende regio’s nogmaals vragen om
een adequate bestrijding om instroom van wasberen naar Limburg
tegen te gaan of te voorkomen. In 2025 volgt een evaluatie van
de situatie en de op dat moment beschikbare maatregelen.

 

bron: Provincie Limburg, 12/10/2022

Hazenjacht blijft gesloten in
Utrecht, Limburg en Groningen
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Bodemprocedure
nodig voor definitief oordeel

De  dit seizoen te sluiten wordt doorgezet. Dat is het
oordeel van de voorzieningenrechter van het kort geding
dat 10 oktober jl. plaatsvond. De Jagersvereniging, NOJG
en FPG en de andere betrokken partijen constateren dat
het nodig is om dit onderwerp nu voor te leggen aan de
bodemrechter die een meer kritische toets hanteert dan
de voorzieningenrechter.

Het tegenvallende resultaat werkt niet door in de positie van
de Jagersvereniging, NOJG, FPG en andere betrokken partijen in
de bodemprocedure tegen de Staat. De bodemprocedure wordt op
korte termijn opgestart. Hierin wordt de beslissing om de
jacht op het haas en konijn te sluiten en de gronden waarop
dit  is  gebeurd  aangevochten.  In  deze  procedure  wordt  de
rechter verzocht om een definitief oordeel te geven over de
beoordelingsmethode,  die  moet  worden  gehanteerd  bij  het
bepalen van de staat van instandhouding van haas en konijn.
Deze  uitspraak  is  van  groot  belang  voor  de  volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

Complex
De door de jagersverenigingen aangestelde advocaten hielden al
rekening met een teleurstellende uitspraak in het kort geding.
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Dit omdat de gehanteerde methodiek en beoordeling van de staat
van  instandhouding,  complexe  zaken  zijn  voor  een
voorzieningenrechter om op een korte termijn uitspraak over te
doen.  Advocaten  Tom  Barkhuysen  en  Ali  al  Khatib:  “Deze
uitspraak  is  een  opstap  naar  de  bodemprocedure  waar  drie
rechters de besluitvorming van de overheid indringender zullen
toetsen. De betrokken Jagersvereniging NOJG en FPG zien deze
procedure met meer vertrouwen tegemoet, daar daarin wel de
gehele besluitvorming en en waarop deze is gebaseerd wordt
uitgezocht. het kan immers niet dat een overheid op onjuiste
gegevens besluiten neemt.

Uiterlijk  20  oktober
uitspraak voorzieningsrechter
jacht, haas in de provincies
Limburg, Utrecht en Groningen

 

Het kort geding dat de NOJG en de Jagersvereniging met
onder meer de FPG tegen de Staat hebben aangespannen om
een ontheffing te vragen op het ministeriële besluit om
het  jachtseizoen  op  de  haas  in  drie  provincies  dit
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jachtseizoen (2022/2023) te sluiten, diende vandaag in
de rechtbank van Den Haag.

‘Dit kort geding is echter een opstap, naar de hierop volgende
bodemprocedure waar zij ook de beslissing aan om de jacht op
het konijn te sluiten en de gronden waarop dit is heeft plaats
gevonden. Zij zien de uitspraak van de voorzieningenrechter
met vertrouwen tegemoet.’

Advocaten  Tom  Barkhuysen  en  Ali  al  Khatib  van  de
Jagersverenigingen  waren  helder  in  hun  pleitnota.  De
hazenstand is sinds de jaren ’60 alleen teruggelopen door de
intensivering  van  de  landbouw  en  toegenomen  bebouwing  en
infrastructuur. Maar juist niet op de velden waarop wordt
gejaagd. Bovendien is de afgelopen twintig jaar de trend van
de hazenstand stabiel. Welk nut dient het dan de jacht op het
haas  in  de  provincies  Utrecht,  Groningen  en  Limburg  te
sluiten?

Internationaal erkende wetenschappers
Bij  de  voorbereiding  van  het  kort  geding  hadden  de
Jagersvereniging, Federatie Particulier Grondbezit (FPG), de
Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG) en de
Wildbeheereenheid  Roerstreek  en  hun  respectievelijke  leden,
niets aan het toeval overgelaten. Zij zijn bij internationaal
erkende wetenschappers gespecialiseerd in hazenpopulaties te
rade gegaan om de onderzoeken van Wageningen Environmental
Research (WEnR) naar de staat van instandhouding van de haas
en het konijn tegen het licht te houden.

Deze wetenschappers kwamen onafhankelijk van elkaar tot de
conclusie dat bij de bewerking van de aangeleverde cijfers
discutabele  keuzes  gemaakt  zijn  rond  gebruikte  data  en
referentiejaren.  Bovendien  ligt  er  aan  dit  onderzoek  een
onjuiste beoordelingsmethode ten grondslag. De conclusie is
dat de staat van instandhouding van zowel de haas als het
konijn in het geheel niet in het geding is.



Ali al Khatib: ‘We hebben te maken met een politieke wens om
niet op hazen te jagen, die in een motie is opgenomen. Om deze
motie  ten  uitvoer  te  brengen  moet  de  minister  de  Wet
natuurbeheer wijzigen. Dit is niet gebeurd. De minister heeft
deze ingrijpende beslissing willen omzeilen door een aparte
regeling te treffen. De voorgestelde regeling doet echter geen
recht aan de situatie van de haas in Nederland, waarvan de
staat van instandhouding in het geheel niet in het geding is.
Er is dan ook geen enkele reden voor deze ongegronde beperking
van de jacht.’

Bodemprocedure
In de bodemprocedure zal een rechter ten gronde toetsen of de
ministeriële regeling onrechtmatig is, ook voor wat betreft
het konijn. De rechter wordt aan het einde van dit proces
verzocht  om  een  definitief  oordeel  te  geven  over  de
beoordelingsmethode die moet worden gehanteerd bij het bepalen
van de staat van instandhouding van de haas en het konijn. Dit
oordeel  is  ook  van  groot  belang  voor  de  volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

De  voorzieningenrechter  doet  uiterlijk  20  oktober
uitspraak in dit kort geding.

BIJ12  taxeert  Limburgse
maisschade  met  hulp  van
drones
In Limburg wordt faunaschade aan afrijpende mais dit jaar voor
het eerst met hulp van drones in kaart gebracht. Vorig jaar
deed BIJ12 hier in samenwerking met taxatiebureau Van Ameyde
een proef mee. De resultaten waren succesvol, waarna besloten
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is de inzet van drones in heel Limburg toe te passen. In de
toekomst zal dit mogelijk in meer provincies gelden.

Wanneer een grondeigenaar te maken krijgt met schade aan mais
die  veroorzaakt  is  door  dieren,  zoals  zwijnen,  dassen  of
vogels, kan hij een tegemoetkoming in de schade aanvragen bij
BIJ12. BIJ12 handelt deze faunaschade af namens de provincies.
De schade kan zich voordoen na de inzaai in de eerste fase van
de groei, maar ook in de fase dat het gewas afrijpt.

Bij een schademelding stuurt BIJ12 een taxateur op pad die de
schade opneemt door over de percelen te lopen. Dit gebeurt aan
de hand van vastgestelde protocollen en richtlijnen die voor
alle provincies gelden. Het opnemen van schade bij afrijpend
gewas is een lastige klus omdat de maïs hoog staat en de
plekken waar de schade zich bevindt moeilijker te overzien
zijn. Daarom is BIJ12 vorig jaar in Limburg een proef gestart
waarbij een dronepiloot vanuit de lucht foto’s maakte van de
schadepercelen.

Twintig grondgebruikers met in totaal 40 percelen deden mee
aan de proef. Door met de gemaakte dronebeelden het veld in te
gaan,  kon  de  taxateur  gemakkelijker  een  nauwkeurige
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inschatting maken van de schade. Zowel het taxatiebureau als
de grondgebruikers waren hier enthousiast over. Aan de hand
van de dronebeelden kan de taxateur beter een looproute over
het  perceel  bepalen.  Ook  maken  de  dronebeelden  in  één
oogopslag duidelijk, voor zowel taxateur als grondgebruiker,
waar de schade zich bevindt en wat de omvang is.

BIJ12 roept de Limburgse boeren dit jaar op hun aanvraag voor
een tegemoetkoming in faunaschade aan mais ongeveer 10 dagen
vóór de vermoedelijke oogst in te dienen. De taxateur neemt
dan contact op over de hakseldatum. Zo kunnen dronepiloot en
taxateur samen een goede planning maken om uiteindelijk 2-3
dagen vóór de oogst zowel te vliegen als te taxeren. Omdat het
afrijpen van mais dit jaar door de extreme droogte sneller
gaat dan normaal zal ook de oogst eerder zijn.

Of  het  werken  met  drones  wordt  uitgebreid  naar  andere
provincies is nog niet zeker. Dit hangt ook af van de kosten
die ermee gemoeid zijn. In 2021 werd door provincies voor
bijna 1,14 miljoen euro aan tegemoetkomingen in faunaschade
aan mais uitgekeerd. In de provincie Limburg ging het om een
bedrag van bijna 190.000 euro.

 

bron: BIJ12, 05/09/2022

Bestrijden vos op landelijke
vrijstelling,  voorlopig  niet
mogelijk in Limburg
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De provincie Limburg heeft ons verzocht u te
informeren over het volgende.

Zoals wellicht bekend heeft in haar uitspraak d.d. 16 februari
2022 de rechtbank Midden-Nederland artikel 3.1, tweede lid,
van de Regeling Natuurbescherming (Rnb) onverbindend verklaard
ten aanzien van de vos. Deze zaak betreft een beroep tegen een
ontheffing, verleend door gedeputeerde staten van de provincie
Utrecht, voor onder meer het gebruik ’s nachts van het geweer
voor de bestrijding van de vos. De rechtbank is van oordeel
dat de vrijstelling onbevoegd in de Rnb is opgenomen, omdat in
artikel  3.15,  tweede  lid,  van  de  Wnb  de  formulering  “bij
ministeriële regeling” ontbreekt. Volgens de rechtbank moet de
vrijstelling daarom in de vorm van een vrijstellingsbesluit
worden genomen. Ook stelt de rechtbank in haar uitspraak dat
gezien het een landelijke vrijstelling voor de vos betreft
deze uitspraak niet beperkt is tot de bestreden zaak maar voor
een ieder van toepassing is.

Volgend op deze uitspraak zijn op 30 mei 2022 door de Tweede
Kamer  vragen  gesteld  over  de  gevolgen  van  deze
onverbindendverklaring.  Deze  vragen  zijn  30  mei  j.l.  zijn
beantwoord.
In haar beantwoording geeft de minister aan het niet eens te
zijn met het oordeel van de rechtbank en voornemens te zijn
hoger  beroep  in  te  stellen  tegen  de  uitspraak.  Hiernaast
bereid zij, vooruitlopend op behandeling van het hoger beroep,
een uitvoeringsbesluit voor, waarmee het formele gebrek zou
zijn  verholpen.  Echter  geeft  de  minister  ook  aan  dat  een
dergelijk  nieuw  vrijstellingsbesluit  een  zorgvuldige
motivering  en  besluitvorming  vereist,  met  inbegrip  van  de
mogelijkheid van inspraak, en verwacht dus niet dat dit op
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hele korte termijn kan worden genomen.

Wat betekent deze uitspraak voor u?
De  onverbindendverklaring  van  de  algemene  vrijstelling  Vos
(ook bekend als Landelijke Vrijstelling Vos) betekent dat het
vangen en/of doden en/of het verstoren van de holen van vossen
zonder ontheffing momenteel niet is toegestaan

Let wel: dit betreft slechts de handelingen welke op basis van
de  landelijke  vrijstelling  Vos  waren  toegestaan,  dus  het
vangen, doden en verstoren van de holen van Vossen. De door de
FBE Limburg afgegeven Machtigingen voor afgegeven ontheffingen
Vos  Predatorenbeheer  voor  Hamster,  Weidevogel  en  Patrijs
blijven  onverminderd  inzetbaar  gedurende  hun
geldigheidsperiode met alle middelen genoemd in de ontheffing,
dus  ook  afschot  overdag  én  ’s  nachts  met  kunstlicht  of
nachtzichtapparatuur.

Voor het beheer van vossen ter bescherming van flora en fauna
(weidevogels,  patrijs,  hamster)  in  aangewezen
soortbeschermingsgebieden  of  tot  maximaal  2.000  meter
daarbuiten  is  er  een  ontheffing  (onder  voorwaarden)
beschikbaar  via  de  Faunabeheereenheid  Limburg.


